
Interpelácia č. 122/2016   
 
 
 
8. riadne zasadnutie mestského zastupiteľstva 
konané dňa 19.9.2016  
 
 
Ing. Kolesár: 
Pán primátor, žiadam, aby ste uviedli na tomto fóre rozdiel medzi pohrebníctvom 
a pohrebnými službami. Z prostredia vedenia mesta  a mestského úradu cez rôzne informačné 
kanály sa v súvislosti s výstavbou Domu smútku už od januára 2015 donekonečna omieľa 
obrovský problém neumiestnenia chladiaceho boxu v Dome smútku pri rekonštrukcii. Preto 
kým sa budem pýtať svoju interpeláciu, prosím o uvedenie rozdielu medzi pohrebníctvom 
a pohrebnými službami, aby som mohol potom pokračovať ďalej.  
 
PhDr. Čižmár: 
Na túto otázku vám dám písomnú odpoveď. 
 
Ing. Kolesár: 
Pán primátor, nesúhlasím s touto odpoveďou. Je niekto na mestskom úrade, kto dokáže 
vysvetliť rozdiel medzi pohrebníctvom a pohrebnými službami ak to nie ste vy, aby som 
mohol pokračovať ďalej pretože bežne v Infoliste alebo v otázkach a odpovediach sú 
vysvetlenia zo strany vedenia mesta a mestského úradu, resp. kompetentných zamestnancov 
k téme chýbajúci chladiaci box v Dome smútku. Tak by som bol rád, aby sme neodkladali, 
aby sme to tu vysvetlili. Hádam niekto tu dokáže odpovedať, máme tu právnikov, máme tu 
inžinierov, máme tu ďalšie osoby, tak keď to vedeli napísať do otázok a odpovedí, tak ja by 
som chcel aby to tu zaznelo, aby som i ja mal v tom, teda na základe vašich informácii jasno 
a  vedel pokračovať ďalej, či teda mám klásť otázku alebo nie.  
 
JUDr. Galgoczy: 
Pán poslanec, zrejme narážate na moju odpoveď v sekcii otázok a odpovedí na mestskej 
stránke v Trebišove, sa týkala chladiarenských zariadení. Neuvediem vám presný rozdiel 
medzi pojmami, ale čo sa týka tých spomínaných chladiacich boxov, tak v tejto odpovedí som 
uviedol, že zákon v súčasnosti nevyžaduje mať v Dome smútku inštalovaný chladiaci box  
tak, ako to bolo v minulosti. Tento sa vyžaduje len pri prevádzkovaní pohrebnej služby, 
u konkrétnych subjektov, ktorí pohrebnú službu prevádzkujú.  
 
Ing. Kolesár: 
Ja som sa nepýtal na vašu odpoveď v otázkach a odpovediach ale na rozdiel, či je rozdiel, 
aspoň mi teda prosím potvrďte, či je rozdiel medzi pohrebníctvom a pohrebnými službami. 
Pretože mesto pokiaľ viem, prevádzkuje pohrebníctvo. Mesto Trebišov prostredníctvom 
technických služieb prevádzkuje pohrebníctvo. Je to nejaký iný pojem, iná činnosť než sú 
pohrebné služby? 
 
JUDr. Galgoczy: 
Priznám sa, že momentálne nemám otvorený živnostenský list Technických služieb mesta 
Trebišov, ale pokiaľ si pamätám, tak pohrebníctvo bolo kedysi zapísané na živnostenskom 
liste technických služieb a momentálne je tam zapísané prevádzkovanie pohrebnej služby. 



Nemám ho teraz otvorený, neviem vám to úplne presne potvrdiť ale myslím, že názov tej 
živnosti v súčasnosti znie takto. 
 
Ing. Kolesár: 
Zásadná otázka. Obrátim sa na vás pán doktor, lebo obracať sa inde nemá v tejto chvíli 
význam. Je to rozdiel pohrebníctvo a pohrebná služba? Je to rozdiel. Áno, teda je to rozdiel 
v činnostiach, nie sú to len dve slová na označenie toho istého aktu. Je to rozdiel? 
 
JUDr. Galgoczy: 
V tom úvode nemám naštudované tieto pojmy a ich definície, nie som odborník na 
pohrebníctvo a pohrebné služby, ale pán Timečko ma požiadal o mikrofón. 
 
Ing. Kolesár: 
Tak poprosím pána Timečka, lebo odpovedáte, nemáte naštudované a odpovedáte. 
 
Ing. Timečko: 
Ide o to, že právny výklad nepoznám, ale aj pán poslanec Soták bol na kolaudácii stavby a my 
sme mali tzv. predkolaudačné jednanie s hygienikmi a oni jednoducho zaradili náš Dom 
smútku do tej nižšej kategórie, kde jednoducho sa ten box nevyžaduje.  
 
Ing. Kolesár: 
Do kategórie pán inžinier, pohrebníctvo, lebo na to máme VZN, na to máme Prevádzkový 
poriadok pohrebníctva. To znamená, Mesto Trebišov cez technické služby vykonáva 
pohrebníctvo. To znamená, zabezpečí obrad a uloženie pozostatkov do zeme. Pohrebné 
služby Mesto Trebišov vykonáva? Alebo tu potom, keďže vidíme, že je to rozdiel, tu je moja 
otázka na vedenie mesta, teraz na pána primátora. Pán primátor, pripravujeme sa 
v technických službách na výkon podnikateľskej činnosti pohrebná služba? Chceme 
realizovať v prípade technických služieb pohrebné služby? Máme taký zámer? 
 
PhDr. Čižmár: 
Pán poslanec, zatiaľ nie.  
 
Ing. Kolesár: 
Ak nemáme zámer vykonávať pohrebné služby, načo by nám bol chladiaci box? Ten je predsa 
potrebný pri živnosti pohrebné služby. Takže vás žiadam pán primátor, aby prestali vaši 
podriadení zavádzať verejnosť tým, aký obrovský nedostatok nastal tým, že v Dome smútku 
nie je chladiaci box. Nie je preto, že tam byť nemusí. Z týchto odpovedí vyplynulo, že mesto 
neprevádzkuje pohrebnú službu. Pohrebnú službu predsa prevádzkujú podľa mojich 
informácií najmenej dve súkromné pohrebné služby, neviem, možno je ich viac, ja o dvoch 
viem, ktoré vykonajú všetky úkony s telom nebohého, ktoré privezú telo na obrad a obrad sa 
uskutoční v Dome smútku bez toho, aby sa tam dial nejaký ďalší akt pohrebnej služby. Tam 
sa vykoná smútočný obrad a uloží sa telo do zeme, ale to už je pohrebníctvo. Takže pán 
primátor, opakovane žiadam vás, nezavádzajte verejnosť tým, že sa stala chyba ak v Dome 
smútku nie je chladiaci box. Nič tragické sa nestalo, pretože ho tam nepotrebujeme. Chladiaci 
box v Dome smútku by bol márne vynaloženou investíciou. Ak raz neprevádzkujeme 
pohrebnú službu, nepotrebujeme chladiaci box a Mesto Trebišov ako útvar, sídelný útvar je 
dostatočne zabezpečené na výkon pohrebných služieb súkromnými podnikateľmi. Preto som 
sa pýtal, či chcete súkromným pohrebným službám zobrať biznis a vykonávať pohrebnú 
službu cez technické služby. Jasne ste mi odpovedali, že nie. A v tom zmysle dovoľte mi, aby 
som uistil aj napr. pán Michala Fedora, ktorý sa pýtal, kto je za tento veľký nedostatok 



zodpovedný. Pán Michal Fedor, ak existujete, chcem vás uistiť, nie je to žiadny nedostatok, 
pretože tak, ako nebol chladiaci box plánovaný do Domu smútku, tak tam ani nie je potrebný. 
Buďte pokojný, všetko je tak, ako má byť. Pán primátor, vy buďte pokojný takisto 
a nezavádzajte verejnosť donekonečna vyjadreniami o veľkej chybe spôsobenej absenciou 
chladiarenského boxu.  
Mám druhú interpeláciu. 
 
Mgr. Mokáňová: 
Technické služby majú od 13. mája 2014 ...  ďalej rozpráva nie je nahratá  
 
JUDr. Galgoczy: 
Ja by som to iba upresnil, Technické služby majú od 14. mája 2013 podľa súčasného výpisu 
zo živnostenského listu zapísanú živnosť – prevádzkovanie pohrebných služieb.  
 
Ing. Kolesár: 
Pán doktor, toto dobre viem. Ja som sa pýtal, či chcem aj robiť tú činnosť, lebo na mojom 
živnostenskom liste tiež mám niekoľko činnosti, ktoré nerobím. Takže sa pýtam, či chceme aj 
vykonávať pohrebnú službu a pán primátor potvrdil, že nie. Zatiaľ nie, čiže zatiaľ ten box 
nepotrebujeme, tak kým sa nerozhodne vedenie mesta v spolupráci s technickými službami, 
že odoberieme súkromným pohrebným službám obchod na území tohto mesta a budeme robiť 
pohrebné služby cez technické služby, tak dovtedy prosím odpovedajte, že chladiaci box 
v Dome smútku nie je potrebný, zatiaľ, hoci s dôvetkom  zatiaľ, aby sme v tom mali jasno. 
 
Mgr. Mokáňová: 
Ja by som len chcela ešte upresniť, keďže to technické služby majú zapísané na tom svojom 
živnostenskom liste, pravdepodobne bol predtým zámer mesta, aby takúto službu vykonávali. 
Aj vzhľadom k tomu, že na pracovnom stretnutí, ktoré (dátum si nepamätám) sa uskutočnilo 
ohľadom  Domu smútku a zúčastnili sa na ňom okrem poslancov aj stavebný dozor pán 
Davala, dodávateľ stavby pán Havrilčak a projektant pán Ing. Puci a on vtedy na začiatku 
uviedol nás všetkých do tej problematiky a vysvetľoval ako k tým nezrovnalostiam, ktoré 
teraz riešime mohlo dôjsť a okrem iného povedal, že v pôvodnom projekte bol ten box a keď 
sa robili úpravy vzhľadom na vysoké náklady, ktoré na danú stavbu vychádzali, tak aj ten 
chladiarenský box sa vyňal z projektu s tým, že v budúcnosti by ho zakúpili technické služby, 
že im budú navýšené finančné prostriedky. Necitovala som presne pána Ing. arch. Puciho, ale 
takto to predniesol on. Len na dovysvetlenie, aby sme sa tu nenaťahovali, že čo my všetko 
hovoríme. Jednoducho, ten chladiaci box tam bol, teraz nie je. Či je potrebný, o tom už 
nemusíme asi viac diskutovať.   
 
Ing. Kolesár: 
No, musíme o tom diskutovať pani zástupkyňa, pretože to, čo ste povedali je pravda. Bol tam 
plánovaný a keď sa snažili nájsť finančné úspory a ukázalo sa, že nie je zákonne nevyhnutný 
a nie je nevyhnutný ani na prevádzku pohrebníctva, tak sme ho odtiaľ vypustili. Ja hovorím 
o tom, že tento akt nebol chybou. Veď sa nestala žiadna protizákonnosť a že sa nestala ani 
krivda na občanoch tohto mesta, pretože pohrebná služba je tu dostatočne zabezpečená. Áno, 
bolo to v roku 2014 pani zástupkyňa. Ja som nechcel uberať biznis súkromným pohrebným 
službám. Áno, ale to treba potom jasne povedať a nie hovoriť, že sa stala chyba. Ak chcete vy 
robiť pohrebnú službu, robte a kúpte box. Ak nechcete, tak box nekupujte, ale netvrďte 
občanom, že je chyba, že box nemáme, aby sme v tomto mali jasno. Mesto ten box 
nepotrebuje, ak ho potrebuje niekto, tak začnite prevádzkovať pohrebnú službu a potom kúpte 
box.  



Mgr. Mokáňová: 
Ja len toľko som ešte chcela povedať, aby neupadlo do zabudnutia, že ten box bol vyňatý 
s tým, a myslím si, že pán Ing. Puci si nič nevymyslel. Bol pri všetkom, čo sa robilo od 
začiatku, pri projektovaní Domu smútku a ten box bol plánovaný. Áno, kúpi sa ale z iných 
prostriedkov, nie z akcie Dom smútku, ale zakúpi sa s tým, že sa navýšia prostriedky 
technickým službám. Takto to bolo, verím tomu, čo on povedal.  
 
Ing. Kolesár: 
Pani zástupkyňa, áno s dôvetkom, ak to bude potrebné. Čiže technicky je priestor Domu 
smútku na to prispôsobený, na nič sa nezabudlo. Ten box je záležitosť ísť a kúpiť, vybrať ho 
a kúpiť ho. Takže, technicky je všetko v poriadku a v roku 2014 sme ho nekúpili, lebo to 
potrebné nebolo. Ja by som ho nedovolil kúpiť ani od roku 2015 a netvrdil by som verejnosti 
aká sa stala obrovská chyba tak, ako to sústavne robíte vy.  
 
 
MVDr. Hrdlík: 
Nechcel som vystúpiť ale troška mi to nedalo a chcel by som interpelovať na vedenie mesta 
po vyjasnení tých pojmov pohrebníctvo, pohrebná služba, aby aj napriek tomu do budúcna to 
chladiace zariadenie tam kúpilo. Je to troška od mesta sebecké, aby v nejakých letných 
mesiacoch, v nejakých časových posunoch alebo nedajbože pri nejakých hromadných 
nešťastiach by sme tam nemali nejaké chladiace zariadenie. Je to neúcta voči tej rodine, voči 
tým nebožtíkom a interpelujem, žeby do budúcna sme to aj napriek tým pojmom pohrebná 
služba, pohrebníctvo tam to zakúpili.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zodpovedané: na MsZ  
Dňa: 19.9.2016 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


